

**BLACKBURN COMMUNITY ASSOCIATION
BOARD OF DIRECTORS MINUTES OF THE MEETING
FEBRUARY 18, 1993 - 7:30 PM**

**ASSOCIATION COMMUNAUTAIRE DE BLACKBURN
CONSEIL D'ADMINISTRATION - COMPTE-RENDU DE LA REUNION
LE 18 FEVRIER 1993 - 7H30**

DIRECTORS PRESENT/MEMBRES A LA RÉUNION: Steve Palmer, Jim Campbell, Michael Martin, Neil Morris, Renata Boudreau, Penny Hartfield, Géraldine Tanguay-Foisy and/et Michelle Therien

REGRETS/ABSENTS: Bob Jamieson, Jim Canning, Colleen Stimpson

GUESTS/INVITES: Lucie Arcand, Animatrice des castors (Mouvements Scouts-Guides de St-Claude)

MINUTES

The Minutes of the previous meeting were approved. Steve briefly reviewed the agenda for the evening and introduced the new Editor, Geraldine Tanguay-Foisy.

Correspondence

- Steve received a call from the Blackburn Minor Hockey Association asking if they could be considered a sub-group of the BCA to assist in fundraising. The Executive agreed that the BMHA could be considered a sub-group of the BCA.

- Discussion regarding the zoning and planning on Navan Road now that it is no longer a main arterial street. Jim is to follow-up with Planning Department.

- Steve received 3 telephone calls from residents of the community, objecting to the Bingo Hall. They are concerned with various issues such as: religious reasons, gambling, profit organizations, parking, etc. The owner of Wallys asked Steve to discuss these issues on behalf of the BCA at our meeting. Steve mentioned that there are two types of Bingos: 1. Bingo itself, 2. Bonanza Cards. Usually the owner provides the infrastructure and the client is responsible for the Bingo licence. The BCA is positive toward this structure since it could bring certain benefits to groups the BCA supports and give them the opportunity to increase their funds. Steve is to attend a meeting with the owners and local residents to discuss these issues further.

- Proposal from Darryl MacLeod Independent Recreation Services for rink monitors was submitted. The BCA is now approaching it's annual budget meeting and since 2/3 of the season has passed, the BCA would like to carry-on with these priority issues before determining a fixed rate to the new proposal.

- Information from OC Transpo on proposed changes to route 125 and 128.

- Ottawa-Carleton information on environmental review of official plan.

- The Ottawa-Carleton Heart Beat Assoc. sent a letter and information package to the BCA for an invitation to their community meeting and to print a healthy heart article in the

COMPTE-RENDU

Le compte-rendu de la réunion précédente a été approuvé. Steve a révisé l'ordre-du-jour de la soirée et présenta la nouvelle editeur du BANAR Géraldine Tanguay-Foisy.

Correspondance

- Steve a reçu un appel téléphonique de l'Association de Hockey mineur de Blackburn lui demandant s'il peut être considéré comme un groupe membre de l'ACB pour participer à des levées de fonds. L'Exécutif a approuvé.

- On a discuté avec Steve le rezonage et la planification du chemin Navan étant donné que celui-ci ne soit pas plus une route à grande circulation.

- Steve a reçu des appels de 3 résidents de Blackburn s'opposant au projet de la salle de Bingo. Ils s'opposent au projet pour les raisons suivantes: religion, organisations à but lucratif, stationnement, jeux d'argent etc. Les propriétaires du Restaurant ont demandé à Steve de soulever ces points à notre réunion. Steve a mentionné qu'il existe deux genres de Bingo: 1) Bingo 2) cartes Bonanza. La responsabilité du propriétaire est de fournir les services et le client est responsable d'obtenir une licence. L'Association appuie avec enthousiasme ce fonctionnement puisque les groupes membres profiteront des retombées du Bingo. Steve va rencontré le propriétaire de Wallys et les résidents pour en discuter d'avantage.

- Darryl MacLeod a soumi à l'ACB une proposition pour l'embauche des moniteurs d'aréna. Etant donné que la saison de hockey s'achève, le BCA va discuté lors de la prochaine réunion de ces priorités avant d'étudier la proposition de Darryl MacLeod.

- OC Transpo a envoyé de l'information concernant les changements des routes 125 et 128.

- Ottawa-Carleton a envoyé de l'information concernant l'étude environnementale.

- L'Association coeur-à-coeur d'Ottawa-Carleton a envoyé une trousse d'information et une invitation à leur prochaine réunion. De plus, ils ont demandé au BCA de faire imprimé un article

BANAR. The Heart Beat Campaign of the Ottawa-Carleton Health Dept. is a community-wide program designed to reduce the incidence of heart disease in the Region through public education and community change.

- Jim Campbell received a telephone call from a resident located behind the new construction of the medical building regarding the deflector lights. Jim spoke to the planning dept. and asked what could be done. The planning dept. made suggestions to the developer. Jim is to follow-up.

- Confirmation from the GRCB that half the grant allocation would be received approximately March 30, 1993.

- City of Gloucester - Environmental Report for the East-urban Community.

- Ottawa-Carleton - copies of the Kirby Report.

- Mike received a call from the Scouts Assoc. concerning the monthly distribution of the BANAR. Steve suggested that we publish a notice in the BANAR to establish a list for interested participating groups.

Mouvements Scouts-Guides

Mrs. Lucie Arcand was invited to our meeting to discuss the possibility for grant allocation on behalf of the St-Claude Scouts-Guides Association. For the last couple of years the francophone community were not allocated any funds from the BCA, as no request had been received. Their main financial resources were fundraising and membership fees. Lucie explained how they had doubled the price of registration in order provide funds for outdoor activities, crafts and day camps. Furthermore, Lucie mentioned that no application was sent to anyone because the Committee responsible has been abolished and no volunteers have been available to follow-up. Lucie would like to take on a pro-active move towards this issue. Steve suggested that she submit an application ASAP and attend our annual budget meeting.

Grant Allocation

- Steve initiated a discussion concerning recreation grants for incorporated profit organizations. Steve suggested that the Executive pass a motion to exclude these groups from our grant allocation list. As a recreation association the BCA does not contribute money to profit organizations. This motion was passed - Seconded by Neil Morris - Unanimous. Steve is to write a letter and send it to the concerned groups.

- There were also discussions regarding late applicants, cultural groups, Children VS Adult groups. Steve is to discuss these issues further with Marjorie.

There being no other business, the meeting was adjourned at 9:30 PM.

Next BCA Meetings:
March 25, 1993, 7:30 PM,
May 15, 1993, 7:30 PM, Glen Ogilvie P.S.

dans le BANAR. L'Association coeur-à-coeur est un programme désigné à sensibiliser la communauté à la maladie du coeur par l'entremise de l'éducation publique et les changements communautaires.

- Un résident a téléphoné Jim pour ce plaindre des réflecteurs installés à l'emplacement du centre médical présentement en construction. Jim en a parlé au comité de planification. Ce dernier a fait des suggestions auprès du développeur. Jim fera le suivi.

- Le GRCB a confirmé que le BCA va recevoir la moitié des prêts au 30 mars 1993.

- Rapport environnementale de la Ville de Gloucester pour la communauté urbaine de l'Est.

- Copies du Rapport Kirby - Ottawa-Carleton.

- Mike a reçu un appel téléphonique des mouvements Scouts de Blackburn concernant la livraison du BANAR. Steve a suggéré qu'on fasse publié une invitation dans le BANAR au différents groupes intéressés à la livraison du journal.

Mouvements Scouts-Guides

Mme Arcand a été invitée à notre réunion pour discuter des possibilités d'obtenir des prêts pour l'Association Scouts-Guides de St-Claude. Depuis quelques années la communauté francophone n'a pas reçu de demande. Lucie a expliqué que les fonds provenaient des cotisations et des levées de fonds. D'après Lucie l'Assoc. des Scouts-Guides de St-Claude a du doublé le prix d'enregistrement afin de pouvoir aux activités, artisanats et les camps du jour. De plus, Lucie a expliqué qu'aucune demande n'a été envoyée, car le comité de finance responsable a été abolie et aucune personne ne s'est porté volontaire pour effectuer le suivi. Lucie s'est présenté pour faire la demande de prêts. Steve lui suggera de soumettre sa demande dans les plus brefs délais et de participer à la réunion budgétaire.

Subventions

- D'après Steve le Comité exécutif devrait exclure les groupes à but lucratif de la liste des subventions. A titre d'Association de loisirs le BCA ne devrait pas octroyer des fonds à des organisations à but lucratif. Sa suggestion a été approuvée par le Comité. Steve doit rédiger une lettre et l'envoyer aux groupes concernés.

- Le Comité a discuté des demandes soumises en retard, ainsi que des demandes provenant des groupes culturels, des groupes adultes et jeunes. Steve en discuté avec Marjorie.

La réunion s'est terminée à 9h30.

Prochaines réunions:
Le 25 mars 1993, 7h30
Le 15 mai 1993, 7h30, Glen Ogilvie P.S.

